
 

 
 
Sfeerverslag van de online werkbijeenkomst Havenkom fase 1a 
op 25 mei 2021 

 
Op dinsdagavond 25 mei was er een online werkbijeenkomst over de herontwikkeling van de 

Havenkom fase 1a. De gemeente heeft de ambitie om de Havenkom  

om te vormen tot een aantrekkelijk woon- en leefgebied. De eerste stap hierin is  de 

herontwikkeling van de huidige locatie van het gemeentehuis. Tijdens deze derde 

werkbijeenkomst is de concept stedenbouwkundige visie besproken. Verder is er gesproken 

over de subsidieaanvraag Woningbouwimpuls en de vervolgstappen. Circa 10 inwoners 

namen deel aan de bijeenkomst.  
 

 

Concept stedenbouwkundige visie 

Mevrouw Hoitinga (projectleider) heeft een toelichting gegeven op de stand van zaken  van de 

concept stedenbouwkundige visie. Deze conceptvisie is voorafgaand aan de werkbijeenkomst 

gedeeld met de werkgroep.  

Deze stedenbouwkundige visie is uiteindelijk de basis voor het nog uit te werken bestemmingsplan en 

het kader waarbinnen de nog te selecteren projectontwikkelaar een bouwplan gaat uitwerken. 

Tijdens de bijeenkomst is een aantal onderwerpen aan de orde gekomen: 

- Kelder/archief; het is nu nog niet duidelijk of het archief op de huidige locatie (onder het 

stadhuis) gevestigd blijft. Hier wordt onderzoek voor uitgevoerd. Ook wordt nog nagedacht op 

welke wijze de atoombunker, welke onderdeel is van het archief, vanuit historisch oogpunt nog 

een functie kan hebben. De resultaten van dit onderzoek worden verwerkt in de  concept-visie. 

- Historisch stadhuis; voor het historisch stadhuis wordt nog een aanvullende functie gezocht op 

de huidige functie als trouwlocatie. Wanneer het helder is of ook het archief op de huidige locatie 

gehandhaafd blijft, kan een aanvullende functie worden gezocht. Als dit een horeca-functie 

betreft, zal het “ dag-horeca” zijn gelet op de nabijheid van de woningen.  

- Parkeren; in de tekeningen is nu uitgegaan van 1 parkeerplaats per woning. Wanneer er 

concreet een bouwplan wordt gemaakt, moet er onderzocht worden wat de precieze 

parkeerbehoefte is. Hierbij wordt ook goed gekeken voor welke doelgroep de woning bedoeld is. 

- Wensen; de wensen die door omwonenden zijn aangegeven in de verschillende gesprekken, 

worden aan de projectontwikkelaar meegegeven. 

- Openbare ruimte; de inrichting van de openbare ruimte van de Raadhuisstraat en Kolkstraat 

krijgen dezelfde stijl als de binnenstad.  

- Verkeersstructuur; de verkeersstructuur wordt nu nog niet aangepast, alleen de openbare 

ruimte direct om het plangebied heen wordt ingericht. Wanneer de volgende fases van de 

Havenkom aan de orde zijn, wordt de verkeersontsluiting nader bekeken.  

- Meer groen; in het plangebied van de Havenkom fase 1a is niet veel ruimte om te vergroenen, 

daar is in de volgende fases van de Havenkom meer ruimte en mogelijkheid voor.  

De concept stedenbouwkundige visie voor de ontwikkeling van de Havenkom fase 1a komt 

grotendeels overeen met de verwachtingen van de werkgroep. 

 

Vervolgstappen 

Op 9 juni is er een online informatiebijeenkomst gepland over de ontwikkeling van de Havenkom fase 

1a. Omwonenden hebben hiervoor een uitnodiging gekregen. Verder is deze online bijeenkomst 

aangekondigd op de Gemeentepagina in de Stad Nijkerk en via social media.  



Op 21 juni wordt de concept stedenbouwkundige visie toegelicht tijdens de ‘Beeldvorming’ van de 

gemeenteraad.  Na de zomer gaat het stuk ter besluitvorming naar de gemeenteraad. Het is nog niet 

duidelijk wanneer de bouw van fase 1a start. Dit hangt onder andere af van de doorlooptijd van de 

bestemmingsplanprocedure. Omwonenden krijgen bericht wanneer het plan in procedure wordt 

gebracht. Eind 2022 is de verhuizing van het gemeentehuis naar de nieuwe locatie waarschijnlijk 

gereed.   

 

Woningbouwimpuls 

Projectleider mevrouw Hoitinga heeft een toelichting gegeven op de subsidieaanvraag 

Woningbouwimpuls. Gezien de krapte op de woningbouwmarkt heeft het Rijk belang bij het 

versnellen van de woningbouw. Daarom heeft het Rijk de subsidie Woningbouwimpuls in het leven 

geroepen. Er is vanuit deze subsidie 1 miljard beschikbaar voor het ontwikkelen van woningen. De 

gemeente Nijkerk wil graag aanspraak maken op deze subsidie om de ambities voor de Havenkom te 

versnellen, een nieuw woonmilieu te realiseren en de binnenstad te versterken. De aanvraag voor de 

subsidie Woningbouwimpuls betreft de hele Havenkom en niet enkel fase 1a.  

Er is een eerste kaderstelling voor de ontwikkeling van de Havenkom opgesteld. Deze kaderstelling 

gaat in juni 2021 naar de gemeenteraad. Onderdeel van de kaderstelling is participatie en 

communicatie. De concept stedenbouwkundige visie voor de hele Havenkom die nodig is voor de 

subsidieaanvraag, heeft geen formele status. Als de subsidie wordt toegekend, is er voldoende ruimte 

om  samen met omwonenden en andere geïnteresseerden in gesprek te gaan over de concept 

stedenbouwkundige visie voordat deze definitief wordt gemaakt. De ontwikkeling van fase 1a gaat 

door, ook wanneer de subsidie Woningbouwimplus niet aan de gemeente Nijkerk wordt toegekend.  

De vraag is gesteld waarom fase 1a wel zonder subsidie Woningbouwimpuls kan worden ontwikkeld 

en de rest van de Havenkom niet. In de Havenkom zijn bedrijven die verplaatst moeten worden. Er 

moeten gronden worden aangekocht en er spelen milieu-gerelateerde zaken. Dit brengt extra kosten 

met zich mee waarvoor de subsidie ingezet kan worden. In fase 1a is dit niet aan de orde.  

Zoals aangegeven wordt de kaderstelling in juni 2021 besproken in de raad. De aanvraag subsidie 

Woningbouwimpuls  moet in september 2021 worden ingediend. De verwachting is dat het Rijk hier in 

december 2021 een besluit over neemt.  


